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2                 Váci Hírnök

Levették a május 21-i képviselő-testületi ülés 
napirendjéről a jelenleg a Gazdasági Hivatal által 
végzett gyermekétkeztetés kiszervezését, ami azt 
jelenti, hogy Matkovich Ilona polgármester har-
madjára sem tudta elfogadtatni a javaslatot.

A napirend meghatározását követő vita és sza-
vazás után a testület zárt ülésen tárgyalt a Váci 
Dunakanyar Színház vezetőjének személyéről, 
de az intézmény élén egyelőre nem lesz változás. 
A grémium zárt ajtók mögött még áttekintette a 
Közbeszerzési, illetve a Beszerzési Munkacsoport 
beszámolóját is, valamint közigazgatási bírságok-
ról döntött.

Az ukrán menekültek támogatásával kapcsolat-
ban a képviselő-testület felkérte a polgármestert, 
hogy a munkáltatói jogkör gyakorlójaként kérjen 
tájékoztatást a pénzköltésekről. A jegyző elmondta, 
hogy a Váci Humán Szolgáltató Központ által kezelt 
segélypénzek miatt egy nyomozás van folyamat-
ban, és a hatóságok rendelkezésére bocsátanak 
minden iratot. Mokánszky Zoltán kijelentette, ha 
nem tartanák vissza a kért dokumentumokat a 
képviselőktől, akkor nem kellene az ülésen erről 
beszélni. Szabó Csaba ezzel kapcsolatban titkoló-
zásról és a számlák rejtegetéséről beszélt, ami sze-
rinte érthető, ha tisztítószerként számoltak el drága 
parfümöket. Ferjancsics László gyanúkeltőnek ne-
vezte, hogy az eddigi, számla szintű elszámolással 
kapcsolatos képviselői kéréseket elutasították, pe-
dig valójában a képviselő-testület az intézményve-
zető munkáltatója.

A részben a hulladékszolgáltató munkatársai 
által ürítéskor megrongált, széteső hulladékgyűjtő-
edények csábítják a guberálókat és okoznak főleg 
nyáron kellemetlen szaghatást, amit nem csak a la-
kók, hanem bárki tovább tölthet hulladékkal. Mak-
rai Zsolt és Ferjancsics László ezért azt javasolta, 
hogy pályázat útján akár 70 százalékos támogatást 
adjon az önkormányzat zárható hulladéktárolók 
beszerzésére. A testület ezt nagy többséggel támo-
gatta, a módosítások után végül azok a társasházak 
pályázhatnak az előkészítés után, ahol eddig is köz-
területi konténerekbe gyűjtötték a szemetet. 

Ványai László, majd a testület többsége sem fo-
gadta el a polgármester és a jegyző által a képvise-
lő interpellációjára adott válaszát – az utóbbit Jess 
Kinga is elutasította szavazatával.

Az egy órás ebédszünetet követően a 2024-es 
költségvetés végrehajtásáról szóló rendeletet fo-
gadta el a grémium.  A város anyagi helyzete miatt 
az idén arra nem lesz pénz, hogy a korábbi évekhez 
hasonló fejlesztések legyenek. 

A testület nem fogadta el az idősellátással kap-
csolatos díjemelést, amelyet az év elejétől érvé-
nyes emelés után a polgármester terjesztett ismét 
a testület elé. Az önkormányzati lakások bérleti 
díjának 20 százalékkal történő emelését (éppen 
a szükséges többséggel) elfogadta a testület. A 
lakásokkal kapcsolatos méltányossági eljárásról 
ezentúl nem a polgármester, hanem a lakásügyi 
bizottság dönt, ezt a módosítást a képviselők két-
harmada támogatta, továbbá egyetértettek a ked-
vezményes összeghatárok jelentős emelésével is, 

ezekre Makrai Zsolt és Szabó Csaba tett javaslatot.
A Váci Hírnököt is kiadó Váci Városimázs Non-

profit Kft. idei üzleti tervét és 2024-es beszámolóját 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a tes-
tület. Az önkormányzati társaságok mérlegbeszá-
molói és üzleti tervei elfogadása közben kiderült, 
hogy a Városfejlesztő Kft. Kelecsényi Ágnes ideig-
lenes vezetése alatt olyan helyreállítási munkákra 
költött az árvíz után, amelyeket más települések-
hez hasonlóan visszaigényelhetett volna a város, 
de Vác ezt nem tehette, mert a cég ezt még le sem 
számlázta. Ferjancsics László szerint emiatt 15 
millió forint kár érte a várost. A képviselő a szintén 
Kelecsényi Ágnes által vezetett Tourinform (TDM) 
iroda általa gyanúsnak tartott, „20265-ig” megkö-
tött szerződésére hívta fel a figyelmet. Szerinte túl-
árazottnak tűnő, hanyagul megfogalmazott megál-
lapodást kötöttek egy kft-vel  Vác 950 honlapjának 
elkészítésére is. A cégvezető három alkalommal 
sem felelt arra a kérdésre, hogy honnan ismerte 
a kivitelezőt, de a képviselők szerint többször is 
ellentmondásba keveredett válaszadás közben - a 
testület nem fogadta el a Váci TDM üzleti tervét.

A testület támogatta önkormányzati bérlakások, 
köztük két vis maior lakás felújítását. Jess Kinga 
a polgármesteri kérés ellenére megszavazta egy 
olyan önkormányzati ingatlan felújítását, amellyel 
kapcsolatban Matkovich Ilona egy hónap türelmet 
kért.

Az Összefogás soraiban ülő Tótváradi-Nagy Ben-
ce felajánlotta segítségét a Mi Hazánkos Rosta Zol-
tánnak, aki vállalta, hogy felújítja a város határainál 
felállított rovásírásos helységnév-táblákat.

Az önkormányzat állta a polgármester 
gyermeke cége helyett a helyreállítást

A korábbi üléseken feltett kérdéseire adott 
válaszokat nem fogadta el Ferjancsics László, 
aki azt kifogásolta, hogy az egyik városve-
zetőhöz családi szálon köthető vállalkozás a 
Káptalan utcai burkolatbontás utáni helyreál-
lítást végül teljes egészében az önkormányzat 
végezte el, annak ellenére, hogy a Kőhíd La-
kóparkot is építő Geo-Art Team Kft.-nek kellett 
volna elvégeznie vagy finanszíroznia a jelentős 
kiadással járó munka ráeső részét. A pénzt az 
önkormányzat akkor nem kérte el a cégtől. A 
képviselő szerint ennek az ügynek folytatása 
kell, hogy legyen. A Geo-Art Team Kft. tulajdo-
nosa Matkovich Ilona egyik gyermeke.

Makrai Zsolt fociügyben nem fogadta el 
a feltett kérdéseire adott válaszokat, miután 
arról érdeklődött, hogy miért késik lassan egy 
éve 73 millió forint elszámolása. A képviselő 
szerint az önkormányzat annak ellenére sem 
ellenőrzi a közpénzből támogatott beruházás 
állapotát, hogy a megadott határidő után nin-
csen sem pálya, sem pénz, sem elszámolás.

Önkormányzat
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az egyik önkormányzati cégnél
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Hosszabb ideig marad a komp mint a Dunán való átkelés lehetősége 
a váci és környékbeli autósoknak, miután a Pest Megyei Kormányhiva-
tal az új Duna-híd egyik tervezett nyomvonalára sem adott engedélyt. A 
háromból két nyomvonal környezetvédelmi, a Vácot keresztülszelő D1-
es nyomvonal pedig műemlékvédelmi okokra hivatkozva nem kapott 
zöld utat. Utóbbi javaslat ellen többször is élesen tiltakozott a váci ön-
kormányzat -  többek közt a növekvő belvárosi forgalomra hivatkozva. 

Az Építési és Közlekedési minisztérium jóváhagyásával a tervező ál-
tal februárban benyújtott létesítési kérelem és hatástanulmány mosta-
ni negatív elbírálása nem zárja ki a híd megépítését, csak az előkészítés 
alatt álló hídnak olyan helyet kell találni, amelyet a kormányhivatal is 
rendben találhat.

A kétezres évek eleje óta ígérik a váci híd megépítését, de csak most 
vizsgálták meg a javasolt nyomvonalakat. Így derült ki az is, hogy az É4-
es, iskolavárosnál a városba csatlakozó, valamint a D2-es, Vác és Sződli-
get közötti nyomvonal természetvédelmi okokból nem megvalósítha-
tó, utóbbi ráadásul a Duna túloldalán levő surányi vízbázist érinti, ami 
veszélyeztetné Budapest ivóvíz-ellátását.

A kormány korábban azzal indokolta az építkezés szükségességét, 
hogy Budapest és Esztergom között jelenleg nincs állandó dunai át-
kelő. A most elutasított nyomvonalak közül Vác Város Önkormányzata 
egyedül a D2-es nyomvonalat támogatta volna.

Váci Duna-híd:
A kormányhivatal
elutasította mind a három
tervezett nyomvonalat

„Nehéz helyzetben van a város, a költségvetés biztos” - fogalmazott 
Kökény Szabolcs, a polgármesteri hivatal pénzügyi osztályának veze-
tője a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság ülésén. A pénzügyi szakember 
a város anyagi helyzetét firtató képviselői kérdésre elmondta, hogy a 
város számláján tavaly ilyenkor 700 millió forinttal több pénz állt ren-
delkezésre. Mint mondta, az június elején derül ki, hogy kell-e hitelt 
felvenni Vác működtetéséhez és a kötelező feladatok ellátásához. Az 
ugyanis megjósolhatatlan, hogy a májusi adófeltöltés mennyi bevételt 
hoz. 

Az aktuális számlaegyenleggel kapcsolatban a május 13-i ülésen 
elmondta: A városnak 600 millió forintja van, amelyből hamarosan 
100 milliót elkölt, az ingatlaneladásokból eredő lakásszámlán pedig 
400 millió forint van. Emlékeztetett rá: A kormány elképzelése szerint 
csődbiztosokat neveznének ki a tarthatatlan költségvetéssel küzdő ön-
kormányzatokhoz.  A szakember szerint: Ha kizárólag a lakásszámláról 
költ a váci testület fejlesztésekre, akkor tartható a költségvetés. Ebben 
az esetben Vácra nem kell csődbiztost kinevezni. 

Kökény Szabolcs kitért arra is, hogy a költségvetés elfogadásakor 
képviselői javaslatokra képzett 100 millió forintos tartalékot nemcsak 
helyesli, de szerinte magasabb összegre lett volna szükség, mert biz-
tos, hogy az év során többre lesz szükség. 

A költségvetés februári elfogadásakor a képviselő-testület többsége 
módosította a Matkovich Ilona által benyújtott költségvetési tervet, 
amely eredetileg csupán 1 millió forintos tartalékkal számolt. A város 
biztonságos működésére hivatkozva enyhén csökkentették a többi közt 
a kulturális kiadásokat, valamint a Polgármesteri Hivatal tanácsadókra 
fordítható keretét is. A polgármester az akkori módosításokat a költség-
vetés szétveréseként értékelte. 

Matkovich Ilona Facebook-oldalán korábban többször is élesen kri-
tizálta azt a törvénymódosítást, amely lehetővé teszi, hogy a kormány 
elvonja az önkormányzatoktól az iparűzési adóbevétel tavalyihoz viszo-
nyított növekményét. Erre azonban nem került sor, mivel nem volt mit 
elvonni, sőt, az önkormányzat idei eddigi időarányos adóbevétele is 
elmaradt a tavalyitól. 

Nem verték szét a költségvetést a tartalékképzéssel, 
a szakember szerint takarékoskodásra van szükség



Szádoczki Imre - 1. vk. Kisvác

Az elmúlt hónap-
ban is körzetem, Kis-
vác felmerülő problé-
máival foglalkoztam. 
Az egyik az iskolaváro-
si zebra jelzőlámpája, 
melynek megvalósí-
tását már márciusban 
megszavazta a testü-
let. Áprilisban a terve-
zéshez rendeltünk 10 

millió forintot, így el tud kezdődni a megva-
lósítás is. A másik ügy a Felső-Gombás patak 
feletti kerékpáros híd újjáépítése volt. Ennek 
költsége a tanulmány szerint több mint 200 
millió forint lenne, de a város kasszájában erre 
a célra nincs ennyi pénz. Felvettem a kapcso-
latot az Aktív Mobilitási Főosztály vezetőjével, 
Madarász-Losonczy Bálinttal a lehetséges 
megoldás érdekében. Első beszélgetésünk 
alkalmával nagylelkű ajánlatot tett: vállalják 
a költségek felét. Jeleztem neki a város nehéz 
anyagi helyzetét, amit ő megértett. Jelenleg 
ott tartunk, hogy a városnak meg

kellene tervezni a híd felújítását, és a kész 
kiviteli tervek birtokában újra át kell tekinte-
ni a költségeket és a lehetőségeket. Abban 
egyetértettünk, hogy ezt a hidat meg kell csi-
nálni, hiszen hazánk egyik legforgalmasabb 
kerékpárútjáról van szó!

Inotay Gergely - 3. vk. Belváros

A Váci Városfejlesz-
tő Kft. segítségével 
és a lakosság bevo-
násával ebben a hó-
napban folytatódott 
a belváros fejlesztése. 
Egy korábbi bizottsá-
gi döntést követően, 
többek kérésének 
eleget téve a városfej-
lesztők több helyszí-

nen (Burgundia utca, Csónakház, kerékpáros 
pihenő) helyeztek ki kültéri szemetesedénye-
ket, valamint a Budapesti főúton, a buszmeg-
állóba áthelyezték a Kép utcai oldalról elbon-
tott padot. Elkezdődött az Ady Endre sétányon 
a légkábelek kiváltása, így a helyreállítást kö-
vetően mintegy 100 méteren újul meg teljes 
szélességében a szolgáltató jóvoltából a járda 
burkolata. S még egy jó hír a Duna-partról: 
kívül-belül megújult a nyilvános illemhely. A 
lakosokkal és a kertészettel folytattuk a közös 
belvárosszépítő projekteket is. Húsvét után a 
Flórián utcai sebességcsökkentő szigetek nö-
vényzetét alakítottuk ki, május közepén pedig 

egy békítő lakossági fórumot követően a Bu-
dapesti főúti italbolt előtti kissé elburjánzott 
területet tettük közösen rendbe a kertészet 
munkatársaival. Ezt a munkát is az itt lakók-
kal folytatjuk majd, visszatelepítve a sövényt, 
amely az évek során kikopott.

Ferjancsics László - 4. vk. Alsóváros

Az alsóvárosi la-
kótelepek (Földváry 
téri, Rádi úti) nagy 
részének önkormány-
zati képviselőiként 
Makrai Zsolttal kez-
deményeztük egy 
pályázati alap létre-
hozását, melyben 
társasházak zárható 
konténerek beszer-

zésének támogatását igényelhetik. A testület 
többsége ezt elfogadta. Figyeljék a pályázat 
megjelenését, és jelentkezzenek rá! A Föld-
váry lakótelepen található kispostához vezető 
lépcsőket sok idősebb alsóvárosi is használja. 
Az ő érdekükben is kezdeményeztem korlát 
elhelyezését, mely májusban elkészült. Ismét 
egy új mozgáskorlátozott parkolóhely valósult 
meg alsóvárosban. Ezt egy Rácz Pál utcában 
lakó kedves házaspár kezdeményezte, mivel 
egyikük egészségi állapota megromlott, és 
csak így biztosítható, hogy lépcsőházukhoz 
közel tudjanak parkolni. A Rádi úton a járdá-
ra és a kerékpárútra értek már a fák nagyobb 
ágai, megkeresésemre a Damjanich tér Föld-
váry lakótelepi oldalán is visszavágták a fákat. 
A Nagymező utcai, CBA melletti volt szelektív 
hulladék gyűjtőpont helyén füves területet 
alakítottak ki kérésemre.

Makrai Zsolt - 5. vk. Földváry lakótelep

Sok embernek 
segítség, hogy az ál-
talam szorgalmazott 
„Felújításért lakás” 
pályázati program el-
indult. Lényege, hogy 
a jövendő bérlő végzi 
el az ingatlan önkor-
mányzat által előírt 
felújítási munkáit, 
amiért cserébe hosz-

szabb távra kapja meg a lakás bérleti jogát. 
Kezdeményezésemre parkolóhelyek létesül-
tek a Zöldfa utcában azzal, hogy a volt szelektí-
ves részre kerültek át hulladékos konténerek. 
Ennek egyik előnye, hogy az autóból történő 
illegális kipakolások itt nehezebben kivitelez-
hetők, és fontos, hogy az elvégzett munkák 

után a visszamaradó részen két parkolóhely 
jött létre. Kérésemre a Hattyú és Petőfi utca 
közötti társasházas tömbbelsőben is vissza-
vágták a fák járdarészekbe lógó ágait, ennek 
köszönhetően használhatóbbak lettek az ud-
vari parkolóhelyek, világosabb lesz a lakások-
ban, és a közvilágítási lámpák fénye is jobban 
bevilágítja a területet. Újabb járdafelület újult 
meg kérésemre: a Nagymező utca egyik belső 
udvarának bokatörő részét javították ki. Koráb-
ban a Kölcsey és a Nagymező utcában több 
helyen aszfaltoztak és terítettek gyöngykavi-
csot, ezzel javítva a járófelületeket.

Kiss Zsolt - 6. Vk. Vác-Dél

Az elmúlt időszak-
ban körzeti képviselő-
ként és alpolgármes-
terként számos fontos 
ügyben dolgoztam 
Vác város fejlődése 
és lakóinak jóléte ér-
dekében. A sportélet 
támogatásáról egyez-
tetéseket folytattam a 
Váci Vízilabda SE és a 

Váci Sport Kft. között, hogy biztosítsuk a vízi-
labda csapat hazai mérkőzéseinek lebonyolí-
tását és az uszoda jövőjét. A város infrastruk-
túrájának fejlesztése érdekében egyeztettünk 
a Felső-Gombás patakon átívelő, életveszé-
lyessé vált gyalogoshíd problémájáról az Aktív 
Magyarországért Felelős Államtitkárság kép-
viselőivel. Keressük a lehetőségeket a meg-
oldásra. Az Irgalmasrendi Kórház vezetőivel 
is egyeztettünk: bejártuk a főtéri beépítetlen 
telket, ahol – ha a biztonsági feltételek adot-
tak – közösségi tér kialakítását tervezzük. A 
hulladékgazdálkodás terén egyeztetéseket 
folytattam a MOHU vezetőivel a szemétszál-
lítás problémáinak megoldása érdekében, 
valamint a zárható hulladékgyűjtő edények 
pályázatát is támogattam a május 21-i testü-
leti ülésen, hogy csökkentsük az illegális hul-
ladéklerakást. Megszavaztuk a lakásrendelet 
módosítását, valamint több tucat önkormány-
zati bérlakás felújításához szükséges fedezet 
biztosítását. 

Mokánszky Zoltán - 7. vk. Deákvár

Választókörzetem-
ben, a Sirály utcában 
április második felé-
ben az új villanyoszlo-
pot beállították, ami-
re sajnos 16 hónapot 
kellett várni. Az acél-
kandelábert az EON 
munkatársai felállí-
tották, és még április 
végén beüzemelték, 
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ezzel egyidejűleg, kérésemnek megfelelően 
az utcában a hibás, nem világító lámpafejeket 
is kicserélték. Így most elmondható, hogy a 
Sirály utcában a közvilágítás hosszú idő után 
működik. A Cserje utca elején, az Újhegyi út 
kereszteződésénél az út beszakadt. A baleset-
veszély elkerülése és az út használata érdeké-
ben kértem az azonnali helyreállítást. Szintén 
a Cserje utcában a 33. szám előtti útszakaszon 
a csatornafedél mellett megsüllyedt utat ké-
résemre kijavították. Május közepére mind 
a Jázmin téren, mind a Virág utcában, mind 
az Újhegyi út-Harkály utca-Sirály utca-Fácán 
utca által határolt, illetve az Újhegyi út-Rigó 
utca-Sirály utca-Harkály utca által határolt te-
rületen megtörtént a fűnyírás. Lakossági beje-
lentésre az Újhegyi úton, a Harkály utcában, a 
Sirály utcában és a Virág utcában megtörtént 
a patkánygyérítés.

Tótváradi-Nagy Bence 8. vk Deákvár

A májusi testületi 
ülésen az általam is 
tett módosító javaslat-
tal elfogadtuk a zárha-
tó kukatárolók beszer-
zésére kiírt pályázatot. 
Felszólalásomban 
elmondtam, hogy a 
Deákvári főtéri hulla-
dékgyűjtő szigetet az 

elsők között kellene zárhatóvá tenni az illegá-
lis hulladéklerakók és a kukázók által okozott 
problémák miatt. Támogattam környezetvé-
delmi pályázat kiírását, valamint önkormány-
zati lakások felújítását, továbbá lakossági 
kéréseket is tolmácsoltam a testületi ülésen: 
az Alsó Törökhegy utca mielőbbi kátyúzását, 
ezen kívül egy Somogyi utcai, egy Borvirág 
utcai és egy Napraforgó utcai fa visszavágását 
is kértem. Örömmel támogattam a szakbizott-
sági ülésen, hogy az Egészségügyi Alapellá-
tás Fejlesztési Pályázat keretében a Deákvári 
főtéri II. és IV. számú gyermekorvosi körzet 
új EKG készülékekkel gazdagodjon, a szintén 
Deákvári főtéri V. számú gyermekorvosi kör-
zet, valamint a Kakukk utcai XII. számú felnőtt 
háziorvosi rendelő pedig új számítástechni-
kai eszközöket kapjon. Régóta célom, hogy 
minél élénkebb közösségi élet legyen Deák-
váron, valamint legyenek a városrészünkben 
programlehetőségek. Május elején ötödik 
alkalommal tartottunk közösségi garázsvásárt, 
május végén pedig második alkalommal ren-
deztük meg a KRESZ-parkban a Családi Napot. 
Külön öröm számomra, hogy Törökhegy város-
részben is egyre több a program.

Rozmaring Sándor - 10. vk. Deákvár

A 10-es választóke-
rületben is ütemterv 
szerint halad a zöld-
területek gondozása, 
az utak karbantartása 
bel- és külterületen 
egyaránt. A lakosság, 
a Városfejlesztő Kft. és 
a Vertikál Group Nyrt. 
együttműködésével 
180 köbméter illegá-

lisan lerakott hulladékot sikerült felszámolni 
a Csipkerózsa utcában. Kőszórással megújult a 
Kisgombás utca, a Patakvölgyi út és a Csipkeró-
zsa utca. 92 fő részvételével lakossági fórumot 
tartottunk, ahol döntöttünk a DDC Kft. által 
biztosított bányai, útjavító kő felhasználási 
helyeiről. A résztvevők megerősítettek abban, 
hogy folytassuk az illegálisan lerakott hulladék 
lakossági segítséggel történő felszámolását.

Befejeződött a négy évvel ezelőtt elindí-
tott, pincevölgyi elektromos hálózatbővítés. A 
DDC Kft. agyagbányájának munkagödrében 
rendszeresen összegyűlő esővíz természetet 
segítő hasznosítására az ott élőkkel keressük 
a megoldást. Az új városi rendőrkapitánytól 
kértem, hogy sűrűbb járőrözéssel segítsen a 
választókerületben élők biztonságérzetét ja-
vítani és kiszűrni a gyorshajtókat a városrész 
főbb útvonalain.

Kárpáti-Kelemen Katalin -
kompenzációs mandátum

Az Emberi Kap-
csolatok Bizottsága 
június 15-ig várja a 
javaslatokat a „Vác 
Város Kiváló Diákja” 
kitüntető címre. A ran-
gos elismerésre olyan 
tanulókat lehet felter-
jeszteni, akik példát 
mutatnak diáktársa-
iknak. A jelölés felté-

telei: példamutató magatartás és szorgalom, 
adott iskolatípusban nyújtott, folyamatosan ki-
magasló tanulmányi teljesítmény, tanulmányi 
versenyeken elért kiváló eredmény. Egy javas-
lattevő legfeljebb egy, indokolt esetben két di-
ákot jelölhet. A kitüntetés adományozására ja-
vaslatot tehet valamennyi Vác város területén 
működő általános és középiskola igazgatója, 
tantestülete, valamint az Emberi Kapcsolatok 
Bizottságának tagja. A javaslatokat e-mailben 
alábbi címen fogadjuk: galambos.peter@va-
roshaza.vac.hu. A levelet az Emberi Kapcsola-
tok Bizottsága elnökének kell címezni. A bizott-
ság elnökeként arra szeretném kérni az iskolák 
képviselőit, pedagógusokat, intézményvezető-
ket, hogy éljenek a lehetőséggel!

Rosta Zoltán - kompenzációs mandátum

Lakossági kérés 
alapján folytattam a 
Téglaház u.-Kápolna 
u.-Ösvény u. közötti 
területen lévő épí-
tőipari beruházó által 
beépíteni tervezett 
telek beépíthetősége 
ügyében a szom-
szédos telkeken és 

a környéken lakók érdekképviseletét. Az ön-
kormányzat és a terület tulajdonosa közötti 
településrendezési szerződés tartalmát – kez-
deményezésemre – a testület olyan tarta-
lommal fogadta el, amely garanciát jelent a 
területen élők számára, hogy csak a lakókkal 
előre egyeztetett számú lakás fog épülni, és a 
megfelelő minőségű utat alakítanak ki a beru-
házók. A Mi Hazánk Mozgalom helyi elnöke-
ként vállaltam, hogy a Vácra bevezető közutak 
mentén elhelyezett rovásírásos helységnév 
táblákat a szervezetünk tagjaival a közeljövő-
ben felújítjuk.

Szabó Csaba - kompenzációs mandátum 

Tisztelt Váciak! Na-
gyon jó hírem van az 
Önök számára. 1,6 
milliárd forintot biz-
tosít a kormány a váci 
rendelő felújításának 
a megkezdésére. Az 
1,6 milliárd forintos 
csekket Pintér Sán-
dor és Rétvári Bence, 

a térség országgyűlési képviselője jelképe-
sen már át is adta a kórház igazgatójának. A 
baloldali politikusok éveken keresztül akadá-
lyozták a váci rendelő felújítását. Hiába akadá-
lyozták, hiába dolgoztak azon, hogy a magyar 
embereknek rosszabb legyen, a frakciónk és 
az országgyűlési képviselő úr munkájának kö-
szönhetően végre elkezdődhet a belső felújí-
tás. A továbbiakban is azon fogunk dolgozni, 
hogy minél több forrást tudjunk Vácra hozni, 
hiszen képviselőként is azt tapasztalom, hogy 
a baloldali városvezetés a város kivérezteté-
sén dolgozik. Javasolni fogom, hogy a jövő 
évi költségvetésbe a város is adjon minden 
állami forint mellé még egy forintot a szak-
rendelő felújítására.

A képviselői beszámolókat a Váci Hírnök 
tartalmi módosítás nélkül közli az önkor-
mányzati SzMSz értelmében.
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Nem kellett az önkormányzatnak három mil-
lió forintos keretet elkülönítenie a Csipkerózsa 
utcában összegyűlt illegális szeméthalom el-
szállítására. A költségeket végül a környéken 
lakók vállalták át az éves lomtalanítási lehető-

ségeik terhére. Ezt az alternatívát a városrész 
képviselője találta ki, aki a civilek segítségével 
összegyűjtötte, majd a MOHU alvállalkozójának 
benyújtotta az aláírásokat a lomtalanítás meg-
rendelésére. 

Tavasszal gyűjtötték össze civilek a közterüle-
teken szétszórt lomokat és hulladékot. Nagyjából 
80 köbmétert deponáltak a Csipkerózsa utcá-
ban, amihez kampányszerűen kezdtek el újabb 
és újabb lomokat pakolni ismeretlenek. Három 
millió forintba került volna a váci adófizetőknek 
az illegális szeméthalmazok felszámolása. Mivel 
a város nem áll jól anyagilag, ez az összeg nem 
állt rendelkezésre.  

„Rengeteg műanyag alkatrész és gumiköpeny 
került ide. A kalkulációk szerint az önkormányzat-
nak kb 3 millió forintjába került volna a szemét 
elszállítása, ennyi pénze nincs az önkormány-
zatnak” - mondta Rozmaring Sándor képviselő, 
ötletgazda az ESTV-nek. A szemétdíjat rendszere-
sen fizetőknek évente jár két köbméternyi lom-
talanítás. Ebből kiindulva jött az ötlet, hogy mi 
lenne, ha összefognának azok a lakók, akiknek az 
éves lakossági lomtalanítása lefedné az elszállí-
tandó mennyiséget.  

“Egy kicsit elgondolkodtak, aztán rábólintottak, 
és kb. 52 nap alatt összejött a 152 lakó aláírása, 
akik 2025-ben lemondtak a házhoz menő lomta-
lanításról. A Vertikál tartotta a szavát. Innen közel 
180 m3 hulladék elszállítása történt meg” - fogal-
mazott a képviselő. 

152 váci spórolta meg az önkormányzatnak
az illegális hulladék elszállítását

Megjelent a Magyar Közlönyben a határo-
zat, amely szerint a kormány 1 milliárd 617 
millió forintot biztosít a Váci Jávorszky Ödön 
Kórház rendelőintézet felújításának első 
ütemére – ezt Rétvári Bence országgyűlési 
képviselő tette közzé a közösségi oldalán. 
Rétvári arra is utalt: Az elmúlt években fel-
újították az intenzív osztályt, a kórház kony-
háját, és orvosi műszereket is beszereztek, 
valamint kialakítottak egy napelem parkot 
is. A térség képviselője a Váci Polgári Est 
keretében a felújítás összegét át is nyújtotta 
jelképesen Pintér Sándor belügyminiszter-
rel együtt a kórház igazgatójának. A szak-
rendelő felújítása már több mint hét éve, 
2017 óta van napirenden. Eredetileg egy 
teljesen új épületet terveztek, viszont azóta 
nem volt átfogó felújítás sem a rendelőben, 
amelynek állapotát az önkormányzat több-
ször kifogásolta.

Sorozatban
a harmadik
választáson lehet 
kampánytéma
az SZTK felújítása

150 millió forintot ígért a kormány a Fel-
ső-Gombás patak feletti, lezárt kerékpáros híd 
felújítására Vácnak. A hírről Szádoczki Imre kis-
váci képviselő számolt be, aki személyesen is 
közbenjárt a Közigazgatási és Területfejlesztési 
Minisztériumnál. A tárcához tartozik az Aktív 
Magyarország program, így a kerékpározással 
kapcsolatos ügyek is. Mivel a megrongálódott 
hídon vezet keresztül az Eurovelo 6 nemzetközi 
kerékpárút, a kormány emelt a korábban a hely-
reállításra ígért összegen.

A képviselő-testületi ülésen elhangzott, 

hogy a 150 millió forintos támogatást vissza-
vonták. Szádoczki Imre lapunk megkeresésére 
azonban azt mondta, hogy ilyen nem történt. 
Csupán arról van szó, hogy a tervezést 5 millió 
forinttal támogatják, a fennmaradó pénzt pedig 
a tervek elkészülte után kaphatja meg a város, 
amihez hozzávetőlegesen 50 millió forintot 
kell hozzátenni. A félreértést az okozhatta, hogy 
a kormányzat nem volt tisztában azzal, hogy a 
városvezetés még nem készíttetett terveket a 
munkáltokhoz, ezért a teljes összeget csak azok 
elkészülte után tudja a város rendelkezésére 
bocsátani.

Támogatást ajánlott a kormány
az életveszélyessé vált biciklis
híd felújítására
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Vác Város Önkormányzat 
www.vac.hu Vác jó hely!

A részletes programokról tájékozódjon Vác Város Önkormányzat 
web- és Facebook oldalán! Információ: info@varoshaza.vac.hu

Idén a Vác a Tiéd! program újra beköltözik a Város-
házára. A hatodik alkalommal megrendezésre kerülő 
esemény egész nap várja az érdeklődőket.

Program

2025. július 5. 
szombat

Séta a belvárosban és a Városházán
Vezetett séták amelyeken, a részt-
vevők megismerhetik a Városháza 
barokk épület, és az idén 950 éves 
Vác belvárosát.

10 óra Egyszervolt Mesezenekar koncertje
11 óra Csernik Szende székely mesemondó 
15 óra Kőhalmi Ferenc bűvész
A nap folyamán:
10-12 óra Lufihajtogató bohóc, arcfestő
10-12 óra Itt lakunk mi! – lakóhelyünk régen
11-14 óra Vitéz László bábjáték automata
10-16 óra Váczi Fajátékosok

Fővédnök: Matkovich Ilona,  
Vác város polgármestere.

Nyitott Városháza!

Kerti mozi  
a Városháza udvarán

20:40
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A részvétel a programokon ingyenes! 
A programváltoztatás jogát fenntartjuk!
A rendezvényeken kép és hangfelvétel készül.

Hozd magaddal kedvenc 
plédedet és piknik kosarad!
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Hozd magaddal kedvenc 
plédedet és piknik kosarad!

Beváltotta a hozzáfűzött reményeket – sikeres volt a Madách Imre 
Művelődési Központ által május 10-ére meghirdetett második közös-
ségi nap. A díjmentes rendezvényen az intézményhez tartozó mintegy 
50 csoport mutatkozott be, amire több mint százan voltak kíváncsiak.

Két pilléren áll a váci művelődési központ tevékenysége. Az egyiket 
a színháztermi események adják. Ezek profitot is hoznak számukra, in-
nen származik a bevételük nagy része, de a közművelődést, az alkotói 
csoportok támogatását törvényi kötelezettség is előírja. Ezért - mérsé-
kelt bérleti díjjal - mintegy félszáz szakkörnek, foglalkozásnak biztosíta-
nak teret - fejtette ki az ES-nek az intézmény igazgatója. A közösségek 
napi program célja ennek a második pillérnek az erősítése volt.

“Ennek a rendezvénynek az elsődleges célja, hogy ne csak a színház-
termi programjainkat ismerjék meg a váciak, Vác környékiek, hanem 
az alaptevékenységeinket is, amiért mi vagyunk igazából, a közműve-
lődési tevékenységünket. Az intézményben közel 50 csoport működik, 
szinte valamennyi együttes, művészeti csoport be tudott mutatkozni 
a nap folyamán” - fogalmazott Laczi Sarolta. A termekben különböző 
foglalkozásokba kapcsolódhattak be az érdeklődők, az aulában pedig 
színes programokkal várták a csoportok a látogatókat. Felvonultak a 
hobbitevékenységet folytató körök, például a nemezelők, makettesek, 
valamint művészeti csoportok, nyugdíjas nótakörök, légtornászok éle-
tébe is bepillantást nyerhettek az érdeklődők. 

Nagy volt az érdeklődés 
a MIMK közösségi napi 
rendezvénye iránt 
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KÖZÉLET

Tavaly ősszel valami új kezdődött a Törökhegy lábánál fekvő, sokáig 
elhanyagolt erdőfoltban. Gyerekek, szülők, helybeliek és tájépítész hall-
gatók együtt gondolkodtak arról, milyen jövőt képzelnek ennek a zöld-
felületnek. Ebből a sokszínű párbeszédből született meg az a jövőkép, 
amely szerint az erdő egy biztonságos, tiszta és szerethető természetél-
mény-térré válhat nemcsak gyerekeknek, hanem minden törökhegyinek.

Az elmúlt hónapokban már tettek is követték a terveket: a Ligettakarítás 
elnevezésű közösségi akció során megtisztult az erdő, májusban mesék 
és közös tervezés töltötte meg újra élettel a helyet. A tájépítész hallgatók 
kuckókat és ösvényeket alakítottak ki az itt lakó gyerekek ötletei alapján.

Június 19-én 17 órától piknikkel egybekötött erdőcsinosítással várja 
a szervező KultúrAktív Egyesület az érdeklődőket, 21 órától pedig kü-
lönleges világító bábok és fényinstallációk töltik meg az erdőt: a LED 
Puppets formáció látványos előadásában erdei álmok kelnek életre a fák 
között. A találkozó az Alsó-törökhegyi út és Pajzs utca kereszteződésében 
lesz.

Fényinstallációk az alsó-
törökhegyi erdőben

Idén is számos váci táborból válogathatnak azok a szülők, akik a szü-
nidőre keresnek elfoglaltságot gyermekük számára. A város idén is több-
fajta, nappali foglalkoztatású lehetőséget biztosít a gyermekek számára. 
Matkovich Ilona polgármester és Tótváradi – Nagy Bence nyilvánosságért 
felelős tanácsnok egy sajtótájékoztatón ismertették az idei városi lehető-
ségeket. 

“Az első, amire minden évben sor kerül, és 4 hétig lehet igénybe venni, 
az önkormányzat által szervezett, sokak által napközis tábornak hívott tá-
borunk. Itt a Gazdasági Hivatal biztosítja az étkezést, az önkormányzat 1,6 
millió forintot ad erre a célra, a Váci Humán Szolgáltató Központ pedig a 
programot biztosítja” - nyilatkozta Matkovich Ilona.

Ezek általában nagyon közkedveltek - tette hozzá a polgármester, aki 
felhívta a figyelmet a Madách Imre Művelődési Központ által a 8-12 év 
közötti gyermekek számára meghirdetett kézműves és természetjáró tá-
borra is. A Váci Sport Nonprofit Kft. egyhetes úszótábort indít, amelyet a 
nagy érdeklődés miatt hét turnusban tartanak meg - mondta el Tótvára-
di-Nagy Bence.

“Ezen a napi kétszeri úszásfoglalkozás mellett a gyerekek részt ve-
hetnek kisvonatozáson, sétán, kiránduláson és múzeumlátogatáson is. 
Ezeket a programokat és a napi háromszori étkezést is tartalmazza tábor 
díja, amely gyermekenként 49 ezer Ft, testvéreknek pedig 2000 Ft ked-
vezmény jár“ - ismertette a lehetőségeket a nyilvánosságért felelős ta-
nácsnok.

Az alkotni vágyó gyerekek sem maradnak program nélkül a Tragor 
Ignác Múzeum alkotótáborának köszönhetően július 7-11. között. A 
Madách Imre Művelődési Központ három hetes napközis tábort hirdet 
8–12 évesek számára kézműves, természetjáró és „móka” tematikával. A 

Érdemes hamar 
jelentkezni a nyári 
szünetre hirdetett
váci táborokra

A város 950 éves jubileumát ünnepli a VÁC 950 – Mi szólunk! elne-
vezésű, civil kezdeményezésű könnyűzenei rendezvény június 20-án 
pénteken és 22-én vasárnap a Pannónia Ház udvarán. Beszkid József, 
az egyik szervező a Váci Hírnöknek elmondta, hogy a koncertsorozat 
politikamentes, lelkes közösségi összefogással valósul meg hat civil kez-
deményezésére. Nemcsak a fellépők, hanem a hangosító, a grafikus, a 
szervezők, technikusok is teljesen ingyen vesznek részt az esemény meg-
valósításában.

A rendezvény célja méltó módon megünnepelni Vác 950 éves fenn-
állását, bemutatkozási lehetőséget adni helyi zenészeknek, erősíteni a 
város közösségi, kulturális összetartozását. A két nap során tizenegy váci 
vagy Váchoz kötődő formáció lép fel. Beszkid József - aki nemcsak Vácon 
számít ismert zenésznek - kiemelte Eliza Bliss hegedűművészt, aki szin-
tén felajánlotta, hogy koncertet ad a rendezvényen – ezzel is támogat-
va a kezdeményezést. Számos műfaj képviselteti magát a két nap alatt: 
reggae, pop, rock, crossover, akusztikus feldolgozások, magyar nosztalgia 
– minden korosztály számára élvezhető programmal. A kezdeményezés 
mellé állt a Váci Múzeum Egyesület is. Bővebb program a Vác 950 - Mi 
szólunk Facebook-oldalon érhető el.

Ingyenes koncertekkel 
ünneplik a város 
jubileumát váci zenészek

részvételi díj 40 000 Ft, amely tartalmazza a napi háromszori étkezést is. 
A táborokról bővebb tájékoztatást a városi intézmények honlapján, illetve 
Facebook-oldalán érhetnek el az érdeklődők.

Azt a Váci Napló gyűjtötte össze, hogy milyen egyéb, nem önkormány-
zati táborozási lehetőségek közül válogathatnak a családok. Appkészítés, 
Minecraft küldetések, valamint Roblox- és modkészítő tematikában hir-
dettek táborokat, de élményfestő, kaland-, tenisz- és nyelvi tábort is szer-
veznek a legmelegebbnek ígérkező hónapokban. Ezeknek a jellemzően 
egyhetes elfoglaltságoknak az ára 50 és 100 ezer forint között alakul.
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Úgy tűnik, nem igazolódnak be azok a hírek, 
amelyek az elmúlt hónapokban arról szóltak, 
hogy idén elmarad a Váci Világi Vigalom. Ezt 
a rendezvény szervezője egy sajtótájékoztatón 
mondta. Korábban egyes közösségimédia-ol-
dalakon jelentek meg olyan információk, 
amelyek szerint a takarékos gazdálkodás miatt 
veszélybe kerülhet a fesztivál megrendezése.

„Az elmúlt hónapokban több hír felmerült arról, 
hogy idén lesz-e Vigalom, nem lesz Vigalom, mek-
kora lesz a Vigalom. Köszönjük szépen, a Vigalom 
jól van, dübörög tovább.”

Ezt Loksa Levente, a fesztivált szervező cég ügy-
vezetője mondta a főtéren, a XXXI. Váci Világi Viga-
lommal kapcsolatban tartott sajtótájékoztatón. Az 
idei fesztivál húzóneve lesz többek között a Bikini, 
a Balkan Fanatik, Bereczki Zoltán, Fehér Krisztián, 
a Kozmix és a TNT. Loksa Levente elmondta: Az el-
múlt hónapok híresztelései ellenére az ismert és 
közkedvelt váci fesztivált idén is megtartja a város.

A szervező kiemelte: A Vigalom továbbra is in-
gyenes rendezvény marad: „A Váci Világi Vigalom 
tulajdonképpen már matuzsálem a magyar feszti-
válok között, hiszen 31. éve rendezzük meg. Ami a 
legfontosabb: továbbra is ingyenes lesz.”

A képviselő-testület januári ülésén a tavalyi Viga-
lom 100 millió forintos költségvetésével szemben 

takarékosságra hivatkozva az idei fesztivál büdzsé-
jét 45 millió forintban határozták meg a képviselők. 
Kiss Zsolt alpolgármester leszögezte: Így sem ijed-
tek meg a szervezési feladatoktól, és az idei Viga-
lom ugyanolyan színvonalú lesz, mint a tavalyi.

„Nyilván vannak olyan emberek, akik ettől 
megijedve talán nem is kezdenének hozzá ehhez 
a munkához, de mi nem ilyenek voltunk, és nem 
ilyenek vagyunk. A szervezők azt prezentálják, hogy 
ez a Vigalom ugyanolyan jó lesz, ha nem jobb, 
mint a tavalyi”- fogalmazott az alpolgármester. A 
rendezvényen fellépő Bereczki Zoltán a sajtótájé-
koztatón elmondta: A repertoárt zenekarával úgy 
állítja össze, hogy jól illeszkedjen egy szabadtéri 
ingyenes rendezvény arculatába.

„Nyilván igyekszünk egy ilyen ingyenes, szabad-
téri rendezvényre úgy készülni, hogy az is jól szóra-
kozzon, aki esetleg nem ismeri az előadó kevéssé 
ismert dalait, úgyhogy mindenképpen úgy készü-
lünk, hogy legyen a Lehetsz király meg a Kerek 
egész, a többit meg majd meglátjátok, gyertek!” 
- mondta az énekes. A Bikini együttes frontembere 
azt emelte ki, hogy a csapat megfiatalodott, és ki-
bővült felállással érkeznek a Vigalomba, 90 perces 
műsorral.

„Nagyon jó műsorral jövünk, egy fergeteges re-
pertoárral, 90 perces koncertet tartunk. A zenekar 
fiatalabb, mint valaha, és a legjobb felállásban 

„A Vigalom jól van, dübörög tovább”

A magyar karikatúra nagymesterének, Sajdik 
Ferenc műveiről nyílt időszaki kiállítás a Pannónia 
Házban.

Az állandó gyűjtemény mellett szeptember 7-ig 
látogatható a mostani tárlat, amely az alkotó teljes 
életművébe enged betekintést. 

Sajdik 95 –
életmű kiállítás
a Pannónia 
Házban

közélet

jövünk. Már nyolcra bővült a zenekar tagsága, tehát 
egy nagyon-nagyon jó műsort fogunk hozni Vácra”- 
mondta D. Nagy Lajos. A sajtótájékoztató végén a 
városvezetés képviselői és a szervező megismé-
telte: A csökkentett költségvetés ellenére olyan 
színvonalú Vigalomra számíthat mindenki, mint 
amilyet már megszokott. A fesztivál július 18. és 
20. között várja majd a közönséget.
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KULTÚRA

Tavaly volt 70 éves a magyar diafilmgyár-
tás. Ennek apropóján jelent meg a DiaKönyv 
című kiadvány. A diafilmezés reneszánszát 
éljük, könyvtárunk is tart diavetítést gyere-
keknek minden hónapban.

A DiaKönyv a műfaj gyökereinek bemuta-
tásával kezdődik. A kínaiak már évezredekkel 
ezelőtt árnyjátékkal szórakoztatták egymást. 
A középkorban az úgynevezett képmutoga-
tók festett táblákkal játszottak el történeteket. 
A könyv segítségével betekinthetünk az el-
més reneszánsz optikai szerkezetek titkaiba, 
a 18. századi laterna magica rejtelmeibe, 
hogy kiderüljön A kis Mukk történetéből 
vagy A hét napjainak meséiből: a diafilmezés 
sokkal több néhány gyerekkori emléknél. 

Érdekesség, hogy a 19. század végétől már 
háromdimenziós vetítést is megcsodálhatott 
a korabeli közönség egy speciális dianéző se-
gítségével.

Az egyes részek külön tárgyalják a diafil-
mek típusait, íróit, rajzolóit. Külön fejezet 
foglalkozik az felnőtteknek szóló ismeret-
terjesztő diákkal, amelyek napjainkban 
inkább képes kulturális kuriózumok. (Pl. az 
ötvenes-hatvanas évek lakáskultúrája; rádiós 
műhelytitkok az ötvenes évekből, fotósiskola 
és autókarosszériák, ruhadivat a hetvenes 
évekből, megmosolyogtató krumplibogaras, 
politikai agitáció a Rákosi-korszakból.)

A DiaKönyv egy sokrétű ismeretterjesztő 
kiadvány, amit a sok színes kép miatt a gye-

rekek is lelkesen forgathatnak. A legfőbb cél-
közönség a nosztalgiázók, a nagy diafilmes 
korszak rajongói. A szerzők természetesen 
nem feledkeztek meg a kisgyermekes szülők-
ről sem. A diafilm újjászületése című fejezet 
legújabb diakiadásokat mutatja be, amely 
alapján kiválasztható a következő esti mese.

Tóth Emese
tájékoztató könyvtáros

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A hónap fotója –
Várkonyi Zsófia: Ébredés

A HÓNAP KÖNYVE – Bíró Ferenc – 
Lendvai Gabriella: DiaKönyv – 
A magyar diafilmgyártás története
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Információ

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! 

Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig 
háziorvosi ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, 

valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET
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Vácott született váci lakosok
Horváth István és Kanalas Anita gyermeke, Armandó Kevin 
Bicsak Krisztián Tamás és Váradi Kincső Eszter gyermeke, Kelda 
Tóth Péter és Csépányi Krisztina gyermeke, Hanna 
Mészáros Márk és Kelemen Krisztina gyermeke, Lili 
Báthori András és László Enikő gyermeke, Benett 
Fáth Róbert és Kardics Lilla gyermeke, Viktória 
Plachi Márk és Varga Katalin gyermeke, Luna 
Biró Attila István és Marczi Vanessza Mercédesz gyermeke, Zoja Bella 
Papp Ádám és dr. Igaz Barbara gyermeke, Édua Milla

Házasságot kötött váciak 
Széll Norbert Tamás és Búza Ildikó 
Csákó Péter és Koi Emese Luca 
Pomaházi Attila és Kiss Anna 
dr. Józsa Máté József és Dudás Katalin 
Barna Zsolt és Beregi Henrietta 
Uskert Levente Péter és Modróczky Fanni 
Novák István és Zink Marianna 
Páska Zsolt és Hornyik Csilla

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 5 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Anyakönyvi hírek

2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege

június 15. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár 
július 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

 téli időszakban 7-11 óráig. 

Az dőpontok tájékoztató jellegűek.
Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!

Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala
Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com

facebook.com/váci vásár

VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZAT ELÉRHETŐSÉGE

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:
Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig

Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig
Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap
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SZÓRAKOZÁS

ÉDES-
KÖMÉNYHEZ

HASONLÓ
NÖVÉNY

ELLENÉRTÉK

ROMÁN
AUTÓJEL

VÁSÁROL

TALAJ-
MŰVELŐ
ESZKÖZ

HÉTÁGÚ
GYERTYA-

TARTÓ

TÓ KAPOS-
VÁR MELLETT

ELLENBEN
BÓR ÉS SZÉN

VEGYJELE

FELTÖR A
FORRÁS

SUGÁR
JELE

GÖRÖG BETŰ
RECIPE,

RÖVIDEN
HAJDAN,
LATINUL

KÉZFOGÁS

TÖBBÉ-
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Az előző lapszámunk nyertese: Harcos Győzőné.
Áprilisi feladványunk megfejtése: nutria.
Májusi feladványunk: békeszerződés.

A megfejtést 2025. június 15-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes 
megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színház-
jegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény

H I R D E T M É N Y
Vác Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 2025. május 21.-i ülésén az alábbi 
rendeleteket alkotta:

- 11/2025.(V.22.) rendeletalkotás – a 2024. 
évi költségvetés végrehajtásáról;

- 12/2025.(V.22.) rendeletmódosítás 
– a Vác Város Önkormányzat 2025. évi 
költségvetéséről szóló 4/2025.(II.25.) 

rendeletről;

- 13/2025.(V.22.) rendeletmódosítás – az 
önkormányzat tulajdonában álló lakások 
és nem lakás céljára szolgáló helyiségek 

bérletéről, valamint elidegenítéséről szóló 
21/2014.(VI.20.) rendeletről;

- 14/2025.(V.22.) rendeletmódosítás – Vác 
Város Településkép védelméről szóló 

31/2017.(XII.15.) rendeletről



Március 15-e, az 1848–49-es forradalom és sza-
badságharc emléknapja nem csupán a történelmi 
hősök előtt tiszteleg, hanem lehetőséget teremt arra 
is, hogy a jelen kiemelkedő alakjait méltó módon 
ismerjék el. Az idei ünnepen különös büszkeség 
tölthette el a váciakat: városunk ismert és megbe-
csült művésze, Toldi Tamás énekes és dalszövegíró 
a Magyar Ezüst Érdemkereszt polgári tagozatának 
rangos kitüntetésében részesült. A díj nemcsak mű-
vészi életútját ismeri el, hanem azt az emberi és kö-
zösségi elköteleződést is, amely egész munkásságát 
áthatja. A jeles alkalomból múltról, zenéről, hitről és 
hűségről beszélgettünk – no meg Vác szeretetéről, 
amely átszövi egész pályáját.

„A bátyám lemezein nőttem fel”
– Zenei nevelést nem intézményes keretek között 

kaptam, hanem otthon, a családban – kezdi a be-
szélgetést Toldi Tamás. – Bátyám lemezein nőttem 
fel, ezekből táplálkoztam. A magyar rock nagyjai 
voltak a példaképeim: az East, az LGT, a P.Mobil és 
mindenekelőtt az örök ikon, Varga Miklós. Már fiata-
lon tudtam, hogy az én utam a zene. Soha nem volt 
bennem kétség.

Az indulás azonban nem volt akadályoktól men-
tes: Az elhivatottság mellett komoly fizikai és 
lelki próbatételekkel is meg kellett küzdened.

– Szívrendellenességgel születtem, emiatt 2 évre 
a tanulmányaimat is félbe kellett szakítanom. Mi-
közben kortársaim iskolába jártak, közösségi élmé-
nyekkel gazdagodtak, én leginkább otthon, a négy 
fal között töltöttem az időt. Ez az időszak nemcsak 
fizikailag volt megterhelő, hanem mély lelki nyo-
mokat is hagyott bennem. Gyerekként gyakran érez-
tem, hogy a hátam mögött suttognak, ami egyfajta 
szorongást ébresztett bennem – egy érzést, amely 
azóta is elkísér, valahányszor a színpadra lépek.

Az első zenekar és az első díjak
Az Excuse zenekar frontembereként nemcsak a 

zenei tudásomat mélyíthettem el, hanem egy igazi 
közösség részévé válhattam – próbák, fellépések és 
közösen dédelgetett álmok formálták a mindenna-
pokat. 1993-ban elnyertem az „Év rock gyermekei 
legjobb énekese” címet, ami fiatalon hatalmas el-
ismerés és még nagyobb motiváció volt számomra. 
A zenekarral aztán megnyertünk egy pop-rock fesz-
tivált, amely megnyitotta az utat első lemezünk, a 
Próbálj ki! megjelenése előtt.

Egy sorsszerű találkozás: Varga Miklós
Retzler Péter zenész barátom ajánlotta fel a lehe-

tőséget, hogy dalszöveget írjak Varga Miklósnak. 
Előttem már többen is próbálkoztak, de egyikük 
sem találta meg azt a hangot, amit ő keresett. Szá-
momra azonban Miklós mindig is ikonikus alak 
volt, így szinte magától értetődően hangolódtam 
rá a dalra – a szöveg mélyről jött, szívből született. A 
dalszöveg végül mindkettőjük tetszését elnyerte, és 
amikor előénekeltem, már nemcsak szövegíróként, 
hanem vokalistaként is ott állhattam Varga Miklós 
mellett. Ez egy álom beteljesülése volt – a közös 
munka pedig azóta is tart. Dalszövegíróként eddig 
hat lemezén működtem közre, és ma már nemcsak 
tisztelem, hanem barátomként is tekintek rá.

Dalok, Sztárok, Történetek

Azóta más neves előadók is felfigyeltek rád: 
Horváth Charlie, Bebe, Szolnoki Péter, Szűcs Ju-
dit, Takács Nikolas – csak néhány név azok közül, 
akik a Te szövegeiddel léptek színpadra vagy 
stúdióba.

– A háttérből lassan előtérbe kerültem. Az ismert-
ség új kapukat nyitott: Megkeresések, közös projek-
tek, új kihívások. Különösen fontos számomra a Da-
lok, Sztárok, Történetek című szerzői album, amelyet 
Pálinkás Gergellyel közösen hoztunk létre. Nyolc 
ismert előadó szerepel rajta – egy igazán sokszínű, 
tartalmas zenei anyag lett. De volt, hogy egy dal 
túlnőtt önmagán. Az Álarc nélkül című számunk, 
amelyet szintén Pálinkás Gergellyel írtunk Charlie 
számára, olyan erővel szólalt meg, hogy Dézsy Zol-
tán filmrendező is felfigyelt rá. Ez a dal annyira meg-
érintette, hogy főcímdalként választotta a Tíz perc 
múlva három című filmhez. Jó érzés volt látni, hogy 
a dalunk egy új műfajban is életre kel.

2023: Hit, alkotás, önálló lemez
– 2023 számomra újabb mérföldkő volt – idézi 

fel Tamás. – Ferenc pápa magyarországi látogatása 
alkalmából született meg a Magyar Fohász 2023, 
amelyet szintén Pálinkás Gergellyel írtunk. A dalt 
Keresztes Ildikó, Varga Miklós és Vastag Csaba előa-
dásában hallhatta a közönség. Különösen közel állt 
hozzám ez az alkotás, hiszen a keresztény értékrend 
mélyen meghatározza a gondolkodásomat és az ér-
tékrendemet. Az, hogy egy ilyen jelentős esemény-
hez hozzájárulhattam, lélekemelő élmény volt. És 
ugyanebben az évben jelent meg első önálló szó-
lólemezed is.

– A lemez tíz vadonatúj dalt tartalmazott, amelyek 
szövegét magam írtam. Az alkotásban olyan bará-
taim segítettek, akikre emberileg és szakmailag is 
mindig számíthattam: Retzler Péter, Beszkid József, 
valamint a producer, Szűcs Norbert. Ez a lemez szá-
momra nemcsak zenei anyag – ez a szívem egy da-
rabja, egy új korszak kezdete.

„Vác a szívem városa”

Sikereid ellenére megmaradtál a gyökereidnél, 
és hű maradtál a városhoz.

– Nemcsak hogy itt élek és alkotok, de Vác hiva-
talos dalának szövegét is én írtam. Ez az írás egy 
őszinte vallomás arról, mennyire szeretem ezt a 
várost. „Itt lettem ember”, itt találtam barátokat, ott-
hont – és itt talált rám a szerelem is. Vácon élhetek 
párommal, Maczkay Zsaklin írónővel és kislányom-
mal, Eszterrel, aki most abban az iskolában kezdi 
meg tanulmányait, ahol egykor én is koptattam az 
iskolapadot.  Különös érzés látni, hogy ugyanazon 
az úton indul el, amin én is jártam. Bízom benne, 
hogy ez a város számára is otthont, biztonságot és 
szeretetet jelent majd – ahogyan nekem is mindig 
jelentett.

Matz-Molnár Kriszta

Toldi Tamás  - „Minden út innen indult el”
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